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Dnr 13KS/0457 Kommunstyrelsen 2013-10-09 § 170 

Yttrande om gemensam vuxenutbildningsregion 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen godkänner förslaget till yttrande om förfrågan 

från Kommunförbundet Stockholms län (KSL) om nästa steg i 

skapandet av en gemensam vuxenutbildningsregion. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har fått en förfrågan från KSL om nästa steg i skapandet 

av en gemensam vuxenutbildningsregion. Syftet med förfrågan är att ge 

kommunerna möjlighet till politiskt ställningstagande inför ett eventuellt 

fortsatt interkommunalt samarbete på vuxenutbildningsområdet. 

 

I förslag till yttrande redovisas kommunens synpunkter i frågan. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande om gemensam vuxenutbildningsregion, KLK 2013-08-22 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

(S) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Socialdemokraterna i Värmdö har varit bekymrade över utvecklingen för 

vuxenutbildningen i kommunen. Våren 2011 skrev en kommunal tjänsteman 

under ett samverkansavtal trots att den ansvariga nämnden inte fattat några 

beslut om detta. Skälet att nämnden inte fattade beslut var att det saknades 

analyser kring hur ett samverkansavtal skulle påverka vuxenutbildningen på 

hemmaplan, i Gustavsberg.  

Nu har det visat sig att avtalet medfört ett antal inte önskade effekter. Vi har 

framfört dessa till vid de tillfällen där företrädare för kommunerna träffats 

och diskuterat frågan med andra kommuner och med KSL 

(Kommunförbundet Stockholms län), som håller ihop arbetet med ett 

långsiktigt samarbete framöver. 

Vi socialdemokrater framförde vår kritik, våra synpunkter och farhågor, vid 

ett möte som hölls i kommunen tilllsammans med representanter för KSL.  

I korthet handlar kritiken bland annat om följande: 

Att ersättningen för elever i verksamheten borde betalas ut för den tid de 

deltar i undervisningen, istället för som nu efter avslutad kurs. Det är inte 

rimligt att elever som studerar på grund av ofrivillig arbetslöshet och som 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 22 av 37 

Kommunstyrelsen 2013-10-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

får ett jobb och därmed vill avsluta eller ta en paus med sin utbildning, inte 

genererar någon ersättning alls för utbildningsanordnaren. 

Att utbildningsanordnaren får en högre ersättning när eleven nått ett högre 

betyg. Det är alldeles uppenbart att konsekvensen riskerar bli en 

överbetygsättning, det tjänar i det långa perspektivet ingen på, varken 

individ, kommun eller samhället i stort. 

Vi ser också med oro på att genom att gå med i samverkansavtalet utan att 

en ordentlig konsekvensanalys gjorts. Flera andra kommuner som fått 

preciserade konsekvensanalyser har valt att ställa sig utanför avtal. Den 

starkaste farhågan/invändningen/kritiken, handlar om risken att underlaget 

för att bedriva en lokal verksamhet minimeras så att det inte är möjligt att 

erbjuda någon vuxenutbildning alls i kommunen. För vissa i målgruppen för 

vuxenutbildning är enda möjligheten att delta i densamma att den finns 

lokalt. Ensamstående med små barn kan exempelvis ha svårt att hinna 

pendla till Stockholm för sina studier om de samtidigt försöker försörja sig 

på deltid. 

Vi socialdemokrater vill därför understryka vikten av att en preciserad 

konsekvensanalys tas fram inför beslut huruvida Värmdö ska ingå i 

samverkansavtalet, och i så fall, i vilka delar.” 

 
Sändlista 

KSL 

Finansieringsnämnden för utbildning 
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